
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
24 augusti 2017 

 

Sammanträde torsdagen den 24 augusti 2017 klockan 18:00-20:10 
Ledamöter Ersättare 
Sus Andersson (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S) §§ 1-17 

Azad Hassan (S) 

Jossif Gummar (S) 

Stephan Gullberg (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M)  

Annika Rosenberg (M) 

Bengt Porseby (L) 

 

Malin Holmberg (S) §§ 1-17 

Mohamed Nuur (S) 

Agneta Åberg (S) 

Olof Kollinius (M) 

Carolina Rosén (L) 

Urban Werner (KD) 

Tjänstgörande ersättare 
Naemi Karlsson (M), Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S) §§ 18-51 

 

 

Anmälda förhinder 
Dennis Wedin (M), Ifrah-Degmo 

Mohamed (V), Aras Amin (M) Guner 

Kayhan (MP) Mecide Gulenay (S) 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-51, Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningscheferna Abdi-nur 

Isse, Fredrik Cederblom samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-41 avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Margareta Ericson, 

Inger Cronlund, Clarissa Eliasson, Ditte Westin Sara Hellström, 

personalrepresentanten Marianne Ledel. 

Under §§ 1-41 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. 

Sammanträdet inleddes med information från Stadsbyggnadskontoret om 

arbetet med detaljplanen för Bromstensstaden. 

Efter informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det 

formella sammanträdet började klockan 19:00. 

 

Utses att justera    Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 
Dag för justering                    30 augusti 2017 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse och vice ordföranden Sus Andersson 

(MP) och Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 30 augusti 2017. 
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§ 2   

Svar på remiss om revidering av riktlinjer för handläggning 
av ekonomiskt bistånd 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om 

”Revidering av riktlinjer för handläggning av ekonomiskt bistånd”, 

diarienummer 150.2129/2016. Riktlinjerna för handläggning av 

ekonomiskt bistånd syftar till att uppnå likabehandling i staden 

gällande nivåer för ekonomiskt bistånd samt vilka krav som 

socialtjänsten ställer på den enskilde och vilka insatser som erbjuds.  

 

Förvaltningen är i huvudsak positiv till de föreslagna förändringarna, 

exempelvis inarbetningen av verktyget barnkonsekvensanalys som 

förenklar implementeringen i verksamheten. Förvaltningen önskar att 

staden följer kostnaderna för papperslösa samt samverkar med 

försäkringskassan för att säkerställa att samordning av 

rehabiliteringsinsatser för sjukskrivna sker. Vidare önskar 

förvaltningen att ett avsnitt om kommunala aktivitetsansvaret skrivs in 

i riktlinjerna.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 juni 2017. 

Dnr 1.5.1-518/2017  

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Bengt Porseby (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M) och Annika 

Rosenberg (M) till förmån för eget förslag till beslut: 

 

”Förslag till beslut 
Att avslå förvaltningens förslag till beslut.  

Att därutöver anföra följande:  

 

Riktlinjerna för handläggningen av ekonomiskt bistånd innehåller 

anvisningar för arbetet med ekonomiskt bistånd enligt 

socialtjänstlagen och utgår från lagstiftning, rättspraxis och beslut om 

tillämpningar i kommunfullmäktige eller kommunstyrelsen. En av de 

stora förändringarna när riktlinjerna för ekonomiskt bistånd revideras 

är att papperslösa med barn kan ges möjlighet till ekonomiskt bistånd, 

vilket vi ställer oss ytterst kritiska till. Enligt socialtjänstlagen har 

socialtjänsten ansvar för alla som vistas i kommunen och för att ingen 

ska behöva lida nöd även om de inte är hemmahörande i kommunen. 

Därmed finns det utrymme i socialtjänstlagen att bistå papperslösa 

personer även om detta tolkas olika i olika kommuner och av olika 

handläggare. Malmö är en av de kommuner i landet som har beslutat 

om att ge papperslösa bistånd. Vi ställer oss dock ytterst kritiska till 

att den rödgrönrosa majoriteten i Stockholm stad nu väljer Malmös 

modell som föredöme, en av de kommuner där utanförskapet är som 

störst. Att ge papperslösa med barn i Stockholm stad ekonomiskt 

bistånd är djupt oroväckande och kommer att leda till långtgående 

konsekvenser. Det är en felprioritering av den rödgrönrosa majoriteten 

att ge människor som saknar rätt att vistas i landet en fristad i 

Stockholm. Socialtjänsten står redan inför en kris, vi har 

socialsekreterare som går på knäna och det saknas bostäder till 

flyktingar som beviljats uppehållstillstånd. Det är inte rimligt att ge 

personer som vistas i Sverige olagligt rätt till samma tillgång till 

samhälleliga insatser som svenska medborgare eller personer med 

uppehållstillstånd. Det måste finnas en tydlig gräns vilka som ska ges 

rätt till välfärdssystemet Genom att ge papperslösa rätt till ekonomiskt 

bistånd bidra detta också till ett växande skuggsamhälle. Samtidigt 

som dessa personer erbjuds skola, vård och ekonomisk bistånd tvingas 

de leva gömda, det är varken en hållbar eller mänsklig situation. 
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Att ge en sådan förmån vore också att undergräva det svenska 

medborgarskapet och rättssamhället. Det är en farlig väg att gå och 

ger dessutom dubbla signaler, sök asyl, få avslag och uppbär rätt till 

allt i från skola till försörjningsstöd. Idag förmår inte majoriteten att 

tillhandahålla bostäder till personer med uppehållstillstånd, hur ska 

försörjningsstöd kunna ges till de tusentals som fått eller kommer att 

få avslag? Närmaste åren kommer ungefär 50 000 personer undvika 

att bli utvisade i Sverige, det är orimligt att kommunerna ska stå för 

försörjningsstöd till denna grupp. Majoriteten borde fokusera på de 

människor som har fått uppehållstillstånd för att kunna ge den bästa 

möjliga starten i Sverige. Ett politiskt ledarskap kräver tuffa beslut 

och tydliga prioriteringar, dessvärre verkar detta saknas hos den 

rödgrönrosa majoriteten. 

 

I de reviderade riktlinjerna framgår det även att sommarlovspeng ska 

utgå till barnfamiljer. Vi bedömer dock att detta kan tillgodoses inom 

ramen för befintlig verksamhet och föreningsliv. Vidare anges i 

revideringen av riktlinjerna om att införa prova på studier inom 

ekonomiskt bistånd. Det finns en god intention i att sänka trösklarna 

för att stärka möjligheterna till studier för personer med 

försörjningsstöd. Det ska alltid löna sig att arbeta och fler vägar in i 

jobb för personer som står långt från arbetsmarknaden behöver 

skapas. Dessvärre kan vi inte ställa oss bakom förslagen om att införa 

ett system för prova-på studier för personer med försörjningsstöd, så 

som de nu föreslås utformas. Ekonomiskt bistånd är det yttersta 

skyddsnätet i samhället och ett kortsiktigt alternativ, vilket det enligt 

vår uppfattning fortsatt ska vara. När en person får ekonomiskt 

bistånd ska det finnas tydliga och definierade motprestationskrav som 

syftar till jobb, praktik eller studier. Kraven ska vara utformade efter 

varje människas förutsättningar. Som socialförvaltningen tidigare 

bedömt kan förslaget strida såväl mot andan i socialtjänstlagens 

förarbeten som mot kommunlagen och inte hålla vid en eventuell 

laglighetsprövning. När det handlar om människors livssituation och 

vägar ur ett bidragsberoende ska stadens insatser alltid ske på lagliga 

grunder och med individen bästa i åtank”. 

 

 
Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Förslaget till nya riktlinjer för ekonomiskt bistånd är i många delar 

likt de riktlinjer som Alliansen antog under vår tid i majoritet. En 

skillnad är att förvaltningen föreslår att papperslösa barn ska ha rätt 

till ekonomiskt bistånd utöver den rätt till akut nödhjälp som följer av 

socialtjänstlagen. 

 

Liberalerna har tillsammans med övriga Alliansen infört en rätt till 

skolgång och sjukvård för papperslösa barn och en rätt för alla 

papperslösa till sjukvård som inte kan anstå. Liberalerna står fast vid 

detta. Barn i papperslösa familjer befinner sig ofta i mycket utsatta 

förhållanden och deras möjligheter att gå i skolan och få sjukvård ska 

värnas. 

 

Att därutöver ge barn i papperslösa familjer en rätt till 

försörjningsstöd skulle dock innebära att man ger möjlighet att mer 

långvarigt uppehålla sig i landet för personer som inte har rätt till det. 

Det leder till att den utsatta och prekära situation som barnen befinner 

sig i permanentas, vilket inte ligger i barnens intresse. Vi anser därför 

inte att barn i papperslösa familjer bör ha rätt till försörjningsstöd. Det 

finns andra insatser som kan komma ifråga för papperslösa barn och 

deras familjer: förutom den ovannämnda rätten till skolgång och 

sjukvård även akut nödbistånd enligt socialtjänstlagen samt hjälp att ta 

kontakt med frivilligorganisationer. 

 

Liberalerna vidhåller också det vi pekade på när ärendet var uppe i 

socialnämnden, nämligen att flera frågor fortfarande är outredda. Det 

saknas exempelvis en redogörelse av erfarenheter från de kommuner 

där försörjningsstöd till barn i papperslösa familjer prövats, såsom 

Malmö. I förslaget berörs heller inte det faktum att socialtjänsten är 

skyldig att på polisens begäran lämna ut uppgifter som behövs för att 

verkställa ett utvisningsbeslut, och om då sökande exempelvis ska 

informeras i förväg om möjligheten att deras personuppgifter kan 

komma att sändas till polisen. Även dessa brister utgör skäl för oss att 

avstyrka förslaget om försörjningsstöd till barn i papperslösa 

familjer”. 
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§ 3   

Svar på remiss om betänkande om bättre skydd mot 
diskriminering 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remiss om bättre skydd mot 

diskriminering (SOU 2016:87).  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ärende med dnr: 110-958/2017  

angående remissen om bättre skydd mot diskriminering (SOU 

2016:87). 

 

Regeringen beslutade den 30 januari 2014 att tillkalla en särskild 

utredare för att lämna förslag om hur arbetet mot diskriminering kan 

organiseras och effektiviseras. Uppdraget slutfördes i december 2016 

då utredningen överlämnade sitt betänkande, Bättre skydd mot 

diskriminering, SOU 2016:87. 

 

Det övergripande syftet med utredningen är att hitta lösningar eller 

vägar för att minska problemen med diskriminering och att de som har 

diskrimineras ska få rätt stöd för att ska kunna ta till vara sina 

rättigheter.  

 

Förvaltningen har inga invändningar till utredningens förslag eller 

rekommendationer. Förvaltningen ser särskilt positivt till förslaget om 

att flytta ansvaret för att motverka diskriminering i skollagsreglerad 

verksamhet från Diskrimineringsombudsmannen (DO) till 

Skolinspektionen för att frågorna bättre ska samordnas med reglerna 

om skydd mot kränkande särbehandling.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den juli 2017. 

Dnr 1.5.1-576/2017  

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Svar på remiss om slutrapport från utredning av 
servicehus 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

2. Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått remiss om 

”Slutrapport från utredning av servicehus” diarienummer KS 152-

872-2017. Äldreförvaltningen har genomfört en utredning avseende 

servicehusen och utifrån den presenteras förslag till målgrupp för 

servicehusboende, kriterier vid behovsbedömning samt vad 

servicehusen ska erbjuda i form av gemensam service. Ersättningen 

för hemtjänstinsatser och grundersättning liksom införande av 

valfrihet och en central köhantering för stadens servicehus har också 

utretts. Äldrenämnden föreslår att valfrihetssystem införs från 1 

januari 2018 med central köhantering samt att ett enhetligt 

ersättningsystem för servicehusen införs under 2018-2019.  

 

Förvaltningen ser positivt på de förslag som äldrenämnden 

presenterar. Förvaltningen anser att stadens boendeplanering inom 

äldreomsorgen kan utvecklas avseende planering för boenden för 

hemlösa äldre och äldre med psykisk ohälsa.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juni 2017. 

Dnr 1.5.1-482/2017  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

Det finns viktiga delar av utredningen som vi välkomnar. I synnerhet 

gläds vi åt att den rödgrönrosa majoriteten nu gör en kovändning i 

frågan om att införa ett valfrihetssystem för servicehus i Stockholms 

stad från den 1 januari 2018. Moderaterna och Alliansen har länge 

påpekat att det inte är logiskt att just denna boendeform ska undantas 

från valfrihetssystemen. 

 

Vi välkomnar även utredningens förslag att köhanteringen till stadens 

servicehus centraliseras och organisatoriskt placeras på 

äldreförvaltningens avdelning Stockholms Trygghetsjour Det är bra 

att man förtydligar vad ett servicehus bör innehålla. Vi vill i det 

avseendet lyfta fram vikten av att aktiviteter och social samvaro 

erbjuds året om, och i synnerhet i samband med storhelger och på 

sommaren.  

 

Servicehus måste kunna beviljas sökande som befinns vara i behov av 

hemtjänst för sina omvårdnadsbehov, även om man inte tidigare 

kommit i kontakt med hemtjänsten. Kvarboendeprincipen får inte 

innebära att man alltid börjar med att sätta in hemtjänst och avvaktar 

med boende, även i fall där den äldre exempelvis tidigare har haft 

omfattande hjälp av närstående men nu behöver flytta. Vi skulle vilja 

att begreppet ”ofrivillig ensamhet” definierades närmare. Det är inte 

ett begrepp som används i dagens riktlinjer. Framförallt måste det 

vara individen som avgör om ensamhet är ofrivillig eller inte. Vi 

välkomnar även att man eftersträvar mindre enheter som känns mer 

som hem och mindre som institutioner”. 

 
Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Liberalerna anser att servicehus är en värdefull boendeform som rätt 

använd ger en trygghets- och servicenivå för äldre som gör att de får 

ett friskare åldrande och kan skjuta upp flytt till ett boende med 

heldygnsomsorg. Vi ser att det är betydligt fler äldre som vill bo på 

servicehus än som beviljas plats. Därför vill vi att alla över 85 år som 

så vill ska få plats på servicehus. 

 

Skulle de kriterier för beviljande av servicehus som utredningen 

föreslår verkligen gälla fullt ut så skulle sannolikt många av de som 

idag får avslag på sin ansökan om servicehus få plats.  
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Men tyvärr ser vi att många gamla, ensamma och otrygga 

stockholmare inte får flytta till ett servicehus eller vård- och 

omsorgsboende, fast de vill och behöver. Även av den anledningen 

vill vi se en rätt till servicehus från 85 års ålder. 

 

Vi skulle vilja att begreppet ”ofrivillig ensamhet” definierades 

närmare. Det är inte ett begrepp som används i dagens riktlinjer. Det 

måste vara individen som avgör om ensamhet är ofrivillig eller inte: 

en person som är ensam, som känner sig isolerad och som behöver 

flytta till ett boende med större gemenskap ska inte få känslan av 

isolering underkänd för att ensamheten inte är tillräckligt ”ofrivillig”. 

 

Vi vill också starkt framhäva vikten av att begreppet ”behov av 

hemtjänst för ens omvårdnadsbehov” inte får en alltför snäv tolkning. 

Vi påminner också om att kriteriet är ”behov av hemtjänst”, inte att 

hemtjänst tidigare har beviljats, och att servicehus måste kunna 

beviljas sökande som befinns vara i behov av hemtjänst för sina 

omvårdnadsbehov, även om man inte tidigare kommit i kontakt med 

hemtjänsten. Kvarboendeprincipen får inte innebära att man alltid 

börjar med att sätta in hemtjänst och avvaktar med boende, även i fall 

där det redan står klart att den äldre behöver flytta. 

 

 

Det finns viktiga delar av utredningen som vi välkomnar. Att man nu 

föreslår införandet av ett valfrihetssystem med gemensam kö är 

någonting som vi har krävt sedan tidigare. Det är också bra att man 

förtydligar vad ett servicehus bör innehålla. Vi vill i det avseendet 

lyfta fram vikten av att aktiviteter och social samvaro erbjuds året om, 

och i synnerhet i samband med storhelger och på sommaren. 

 

Vi välkomnar även att staden eftersträvar mindre enheter som känns 

mer som hem och mindre som institutioner. Det får inte tas till intäkt 

för att minska antalet platser genom att lägga ner stora servicehus utan 

att skapa nya, mindre enheter. 

 

Servicehusen är värdefulla, i synnerhet eftersom det än så länge 

saknas fullgoda alternativ. För att intentionerna bakom utredningen 

ska bli verklighet krävs det politisk vilja att stå upp för äldres 

möjligheter att kunna få flytta till ett tryggt boende, att kvarboende 

ska vara en möjlighet men inte ett tvång, och att även servicehusen 

inkluderas i den stora om- och utbyggnad av Stockholms äldreomsorg 

som väntar under de kommande årtiondena”. 
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§ 5  

Svar på remiss om motion om en stadsdelsnämndsreform 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

förvaltningens svar på remiss om motion om en 

stadsdelsnämndsreform och överlämnar ärendet till 

kommunstyrelsen.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart.  

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ett ärende om motion (2017:21) om 

en stadsdelsnämndsreform, dnr: 106-528/2017.  

Moderaterna föreslår i motionen att en stadsdelsnämndsreform 

genomförs och att antalet stadsdelsnämnder minskas från dagens 14 

till 5 enligt följande: Bromma förs samman med Hässelby-Vällingby, 

Spånga-Tensta samt Rinkeby-Kista och bildar stadsdelsnämnden 

Västerort. Kungsholmen, Östermalm och Norrmalm bildar 

stadsdelsnämnden Norra innerstaden. Södermalm fortsätter vara en 

egen stadsdelsnämnd. Älvsjö, Hägersten-Liljeholmen och Skärholmen 

bildar Västra Söderort och Enskede-Årsta-Vantör, Skarpnäck och 

Farsta bildar Östra Söderort.  

 

Förvaltningen anser att frågan om en stadsdelsnämndsreform behöver 

utredas vidare. En sådan utredning bör klargöra fördelar och nackdelar 

med en förändring. Detta gäller såväl antalet stadsdelsnämnder, 

geografiska gränsdragningsfrågor samt vilka uppdrag som bör ingå i 

respektive nämnds uppdrag. Förhållandet mellan fackförvaltningarna 

och stadsdelsnämnder behöver utredas. Det är angeläget att den 

föreslagna förändringen belyses ur ett medborgarperspektiv.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 juli 2017. 

Dnr 1.5.1-546/2017  

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Bengt Porseby (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M) och Annika 

Rosenberg (M) till förmån för eget förslag till beslut: 

 

”Förslag till beslut 
Att tillstyrka motionen 

 

Att därutöver anföra 

 

Moderaternas stadsdelsnämndsreform handlar om ökad kvalitet och 

likvärdighet över hela staden. Vi vill genomföra denna reform för att 

stärka kvaliteten i förskolan och äldreomsorgen med större och mer 

slagkraftiga förvaltningar samt en större likvärdighet mellan 

Stockholms stadsdelar. Vårt förslag frigör betydande resurser för 

förskolan, äldreomsorgen och socialtjänsten. Vi prioriterar om pengar 

från byråkrati och administration och till kärnverksamheterna. 

Dagens modell med 14 stadsdelsnämnder har tio år på nacken. På tio 

år har Stockholm förändrats avsevärt och det är rimligt att stadens 

politiska organisation förnyas för att motsvara detta. Därför föreslår vi 

att dagens14 stadsdelsnämnder slås ihop till fem stycken. Det är idag 

en utmaning för staden att leverera tjänster av hög och likvärdig 

kvalitet inom alla de områden som stadsdelsnämnderna ansvarar för. 

Det beror bland annat på att samhällsutvecklingen hela tiden ställer 

verksamheterna inför nya utmaningar som gör uppdraget mer 

kunskapskrävande. En stor organisation har bättre möjligheter än en 

mindre att säkerställa tillräcklig kompetens inom de områden den 

ansvarar för. Hög och jämn kvalitet innebär också ökad rättssäkerhet 

och likvärdighet för medborgarna, något som större förvaltningar har 

bättre möjligheter att tillgodose. 

Vi sätter vi inte likhetstecken mellan lokal demokrati och antal 

stadsdelsnämndspolitiker. Med dagens digitala  

kommunikationskanaler finns det bättre förutsättningar än någonsin 

för lokal dialog mellan medborgare och förtroendevalda. Demokrati 

och medborgarinflytande är inte detsamma som kommunala  
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sammanträden. Verkligt medborgarinflytande är att överföra makten 

från politikerna till stockholmarna, från sammanträdesrummen till 

köksborden. Den valfriheten värnar vi moderater, men den hotas av 

Vänsterpartiet och Socialdemokraterna. 

Stockholmarna är rörliga över stadsdelsgränserna och flera stadsdelar 

samarbetar redan gränsöverskridande inom många områden som 

parkmiljö och ensamkommande barn. Vi ser det som en naturlig del i 

utvecklingen av en modern storstad att organisationen följer med 

utvecklingen i Stockholm i övrigt. Med en sammanhållen stad och 

fokus på skola, jobb och trygghet kan vi bygga ett starkare och 

modernt Stockholm med möjligheter för alla”. 
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§ 6  

Yttrande till planärende på granskning, ny översiktsplan 
för Stockholm dnr 2015-10143 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadskontoret som 

svar på remissen om översiktsplan för Stockholm. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Mellan den 10 november 2016 och den 10 januari 2017 var 

Stockholms stads förslag på en ny översiktsplan på samråd. Spånga-

Tensta stadsdelsförvaltnings svar på samrådet, med diarienumret 

1.5.3-729/2016, godkändes av Spånga-Tenstas stadsdelsnämnd    på 

sammanträdet den 15 december 2016. Även särskilda yttranden 

lades fram (§ 10).  

 

Efter samrådet reviderades den föreslagna översiktsplanen. 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade den 15 juni 2017 att genomföra en 

utställning av den nya översiktsplanen mellan den 30 juni 2017 och 3 

september 2017.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning anser att ett förtydligande i den 

föreslagna översiktsplanen krävs. Enligt stadsutvecklingskartan ingår 

grönområdet Tenstadalen i ett stadsutvecklingsområde där omfattande 

komplettering föreslås. I utställningsförslagets texter nämns dock inte 

Tenstadalen eller hur den delen av stadsdelsområdet kan utvecklas. 

Stadsutvecklingskartan och texterna i översiktsplanen behöver 

överensstämma. Om det finns intentioner att göra kompletteringar i 

Tenstadalen så behöver det i texten även redovisas vilken typ av 

komplettering som föreslås. I Spånga-Tenstas stadsdelsnämnds 

samrådsyttrande påpekas det att dalarna mellan områdena är gröna 

spridningsvägar och populära rekreationsområden som behöver värnas 

om. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 juni 2017. 

Dnr 1.5.3-729/2016  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7  

Inriktningsärende Förskola på Skogsängsvägen, Bromsten 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna inriktningen 

att av fastighetskontoret, Stockholm stad, förhyra förskola om åtta 

avdelningar på Skogsängsvägen, Bromsten till en beräknad 

årshyra av 3 334 100 kr. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra åt 

stadsdelsförvaltningen att beställa förvärv samt uppdrar till 

fastighetskontoret att teckna avsiktsförklaring med  fastighetsägare 

FastPartner och Slättö  Fastighetsbolag i Stockholm, som i sin tur 

tecknar avtal med byggherre. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att föreslå 

kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna inriktningen med 

att förhyra en ny förskola i bostadsrättsförening på 

Skogsängsvägen, Bromsten. 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har undersökt möjligheten att 

förhyra en förskola på Skogsängsvägen, fastigheten Gunhild 5 i 

området Bromsten, Spånga. Förvaltningen ser ett ökat behov att 

förskoleplatser i Bromstensstaden, Spånga med start under 

produktionsperioden samt under perioden 2022-2025. Förvaltningen 

ser också ett behov av att växla ut ett antal äldre förskolelokaler i 

närområdet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 24 juni 2017. 

Dnr 1.1-592/2017 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) Anna Jonazon m.fl. (S), Rashid 

Mohammed (V) och Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt 

uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 
Vi anser att höga miljökrav ska ställas på byggnader som ska vara 

barns dagliga vistelseort, och som ska användas under flera decennier 

framöver.   
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Detta är i linje med Stockholms stads miljöprogram, som har högt 

satta mål exempelvis vad gäller energianvändning, giftfritt Stockholm 

och sund inomhusmiljö. Miljöprogrammet, som alla stadens nämnder 

ska följa, slår fast att det är prioriterat att minska förekomsten av 

farliga ämnen på förskolor, bland annat genom att ställa krav i 

upphandling och vid byggande. 

Särskilt viktigt är att så kallade utfasningsämnen inte ska förekomma i 

byggnaden. Utfasningsämnen betraktas som särskilt farliga och 

definieras av Kemikalieinspektionen – det är ämnen som kan ge 

cancer, minska chansen att få barn, att foster skadas mm. I 

Stockholms stads kemikalieplan konstateras att ”Utfasningsämnen har 

så allvarliga egenskaper att de bör fasas ut och inte alls användas”. 

Det framgår också att barn och ungdomar ska skyddas särskilt.  

Ett sätt att uppnå detta är att förskolor byggs i linje med certifiering 

guld enligt certifieringsorganet Sweden Green Building Council 

(SGBC). Vi kan konstatera att nivå guld redan med framgång 

tillämpats exempelvis vid Lugnets skola i Hammarby sjöstad. 

Nivå guld innebär också tuffa krav på energianvändning och 

inomhusmiljö. Vi ser gärna att byggnaden drar nytta av 

solvärme/solel”. 
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§ 8   

Inriktningsbeslut för gruppbostad i kvarteret Ferdinand 9 i 
Bromsten 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna inriktningen 

att nämnden hyr en gruppbostad om sex lägenheter samt 

gemensamhetsutrymmen i kvarteret Ferdinand 9,  Bromsten av 

Fastighetskontoret, FSK Stockholm stad. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att föreslå att 

stadsdelsförvaltningen beställer köp av bostadsrätt i kvarteret 

Ferdinand 9, Bromsten i form av ett gruppboende och uppdrar 

fastighetskontoret att teckna avsiktsförklaring med 

fastighetsägaren KF Fastigheter AB. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att föreslå 

kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna inriktningen med 

att nämnden hyr en gruppbostad i bostadsrättsförening i kvarteret 

Ferdinand 9, Bromsten. 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har undersökt möjligheten att hyra 

en gruppbostad i det nyproducerade kvarteret Ferdinand 9 i Bromsten. 

För att kunna hyra gruppbostaden av fastighetskontoret måste 

fastighetskontoret först köpa bostadsrätten av KF Fastigheter AB. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 juli 2017. 

Dnr 1.1-677/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Yttrande på samråd om planärende Gustav 1, Gunhild 4, 5 
och 7 Skogsängsvägen 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna utlåtandet till 

stadsbyggnadskontoret som svar på remissen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 

1.5.3-129/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett 

särskilt uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 
Vi är mycket positiva till att Bromstensstaden nu byggs. Stockholm 

behöver fler bostäder, och förslaget drar nytta av gammal 

industrimark. Riktigt viktigt är dock att de miljö- och hälsorisker som 

den förorenade marken innebär tas på stort allvar, med fortsatt 

kartläggning och sanering. 

 

Det är olyckligt om nu behovet av en skola ställs i motsats till en 

idrottsplats. Vi behöver båda delarna. När planförslaget för 

Bromstensstaden etapp 2 presenterades 2016 berördes inte 

idrottsplatsen alls av förslaget. 

 

Det är problematiskt om idrottsytorna i Bromsten skulle minska, 

samtidigt som så många fler människor ska bo i stadsdelen. Det är 

viktigt att det finns plats för rörelse. Det är varken ekonomiskt eller 

miljömässigt effektivt att riva upp en konstgräsplan som är i princip 

helt ny. Den idrottsförening som verkar på idrottsplatsen har en stor 

verksamhet i stadsdelsområdet. Den bidrar dessutom till arbetet med 

såväl integration som jämställdhet, bland annat genom att locka 

ungdomar från Tensta och Rinkeby, de har verksamhet för nyanlända 

och en tydlig satsning på såväl killar som tjejer.  
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Självklart behöver det också finnas tillräckligt med skolor. Vi anser 

dock att en annan placering än den föreslagna på Bromstens 

idrottsplats behöver utredas. Ett ytterligare problem med den 

föreslagna placeringen är att flera skolor skulle hamna mycket nära 

varandra, med risk för trafikproblem. 

 

Spångaån är idag Stockholms mest förorenade vattendrag, och en 

delsträcka löper längs den föreslagna Bromstensstaden. Det är viktigt 

att staden även fortsättningsvis satsar på att rena den, och att den 

värnas och utvecklas ur ekologiskt, kemiskt, klimat- och 

friluftsperspektiv, såväl nu under sanerings- och byggfaserna som när 

Bromstensstaden blivit verklighet”.  

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 
Det är olyckligt om nu behovet av en skola ställs i motsats till en 

idrottsplats. Vi behöver båda delarna.  

 

Vi kan inte acceptera att idrottsytorna i Bromsten minskar. Det är 

dessutom varken ekonomiskt eller miljömässigt effektivt att riva upp 

en konstgräsplan som är i princip helt ny. Den idrottsförening som 

verkar på idrottsplatsen har en stor verksamhet i stadsdelsområdet. 

Den bidrar dessutom till arbetet med såväl integration som 

jämställdhet, bland annat genom att locka ungdomar från Tensta och 

Rinkeby, de har verksamhet för nyanlända och en tydlig satsning på 

såväl killar som tjejer.  

 

Samtidigt måste det även finnas tillräckligt med skolor. Vi anser dock 

att en annan placering än den föreslagna på Bromstens idrottsplats 

måste utredas. Vi har noterat de förslag om finns från Bromstens IK 

och förutsätter att dessa tas med i det vidare arbetet”.  
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§ 10   

Svar på skrivelser om kameraövervakning vid Spånga 
station och delar av Spånga centrum 

Beslut 
att stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att utöka 

antalet fältassistenter 

 

att skrivelserna anses besvarade 

 
Spånga-Tensta är en stadsdel där otryggheten är mycket stor. 

Kameraövervakning är en del i det brottförebyggande och 

brottsbekämpande arbetet. För att kunna ta ställning i varje enskilt fall 

måste det dock föreligga en ansökan som objektivt kan behandlas i 

överensstämmelse med gällande lagstiftning.  

 

Vad gäller Spånga station och Spånga centrum har polisen valt att inte 

lämna in någon ansökan om kameraövervakning. 

 

Den allvarliga situation som råder i stadsdelen måste dock tas på 

allvar. 

 

I fredags kväll sköts ännu en ung människa till döds i 

stadsdelsområdet. Kriminaliteten är på sina håll mycket grov, med 

brutalt våld och rån, skjutvapen och öppen knarkhandel. Vi hör 

rapporter om att ett ökat antal personer med terror-koppling ska finnas 

i området.   

 

Det här är en situation som vi inte kan acceptera. Ingen ska behöva 

förlora nära och kära i kriminella uppgörelser, ingen ska behöva 

vakna på natten av en sprängning hos sin frisör, inga barn ska behöva 

passera knarklangare som hänger utanför kiosken där man vill köpa 

glass. Tyvärr är allt detta en realitet i vårt stadsdelsområde. 

 

Att stoppa detta – som pågått under många år – kräver extraordinära 

insatser. Att minska brottsligheten är ingenting som någon part eller 

teknisk lösning klarar på egen hand. Hela kedjan, från förebyggande 

arbete till rättsväsende, måste hänga ihop, och den svåra balansgången 

mellan människors frihet och åtgärder som begränsar denna frihet för 

att komma till rätta med brott måste hanteras i varje enskilt fall.  

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd och -förvaltning har redan idag ett 

aktivt arbete för att öka tryggheten i stadsdelen, genom de lokala 

utvecklingsprogrammen, genom socialt arbete och genom att skapa en 

god uppväxt för barn och unga. Vi samverkar med olika externa parter 
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exempelvis genom vårt brottsförebyggande råd och samverkansavtal 

med polisen. Inom Stockholms stad sker samverkan inte minst genom 

de lokala utvecklingsprogrammen. Tryggheten i Järva är prioriterad 

på högsta nivå i Stockholms stad.  

 

Enligt flera källor har denna sommar trots det som hänt varit den 

lugnaste på länge. 

 

Men så länge den grova kriminaliteten härjar måste vi konstatera att 

fler insatser behövs. Det är därför exempelvis mycket välkommet att 

regeringen nu satsar sju miljarder kronor för att förstärka polisens 

arbete.  

 

Vi vill även fortsättningsvis utöka och stärka de åtgärder 

stadsdelsnämnden har rådighet över. 

 

Ett steg är bidra till att fler vuxna är ute i stadsdelen. Vi uppdrar 

därför åt förvaltningen att inom ramen för befintlig budget utöka 

antalet fältassistenter. 

 

Ärendet 
Nämndens vice ordförande Ole-Jörgen Persson (M) och ledamoten 

Bengt Porseby (L) har den 16 maj lämnat in var sin skrivelse till 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd om kameraövervakning vid bland 

annat Spånga station.  

 

Tillstånd till kameraövervakning ska göras skriftligen hos 

länsstyrelsen. Innan länsstyrelsen beslutar om tillstånd till 

kameraövervakning, ska länsstyrelsen tillse att den kommun där 

övervakningen ska ske får tillfälle att yttra sig.  

 

Inom Stockholms stad är det trafiknämnden som yttrar sig i ärenden 

om kameraövervakning. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd kan om 

nämnden så önskar, informera trafiknämnden om sina generella 

ställningstaganden som redovisas i skrivelserna och hemställa om att 

dessa ställningstaganden inkluderas i trafiknämndens yttrande. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 juni 2017. 

Dnr 1.6-517/2017 och 1.6-516/2017 

 
Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle ställa sig 

bakom det. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Omröstning begärdes. 

 

Följande voteringsordning fastställdes. 

Den som biträder bifall till MP+S+V:s förslag röstar ja. Den som 

biträder bifall till M+L:s förslag röstar nej. 

 

Följande ja-röster avgavs: Sus Andersson (MP), Anna Jonazon (S), 

Azad Hassan (S), Celal Altun (S), Jossif Gummar (S), Stephan 

Gullberg (MP), och Rashid Mohammed (V).  

 

Följande nej-röster avgavs: Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Annika Rosenberg 

(M) och Bengt Porseby (L). 

 

MP+S+V:s förslag till beslut hade därmed bifallits med 7 röster  

mot 6. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg 

(M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag till beslut: 

 

”Förslag till beslut 
Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

Samt därutöver anföra: 

 

Vi har noterat att Polismyndigheten har uttalat att de inte har för 

avsikt att ansöka om kameraövervakning vid Spånga station. Vi anser 

att Polismyndigheten genom detta inte fullgör sitt uppdrag om att ge 

boende i Spånga – samt resande till och från Spånga station – den 

trygghet som är nödvändig och vi beklagar polisens beslut.  
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Polismyndighetens nej illustrerar dock problemen med 

tillståndsgivning för kameraövervakning väl. Det är en tidskrävande, 

ineffektiv process som alldeles för ofta leder till att Länsstyrelsen 

säger nej i första instans eller att processen förhalas genom dyra och 

tidskrävande överklagan. Så kan vi inte ha det i fortsättningen. 

 

Det finns förslag om att förenkla processen avsevärt, exempelvis 

genom att tillståndsplikten tas bort och att Polismyndigheten på 

särskilt brottsutsatta platser ska kunna sätta upp övervakningskameror 

efter ett anmälningsförfarande till länsstyrelsen. En sådan lösning är 

att föredra framför dagens regelverk.  

 

Vi förutsätter dock att stadsdelen snarast tar kontakt med SL i enlighet 

med förvaltningens förslag till beslut i punkten 2”.  
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§ 11  

Återrapportering om skrivelse om att bevara 
Spångakvarnen 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Ole-Jörgen Persson (M) anmälde skrivelsen ”Bevara Spångakvarnen” 

på Spånga-Tensta stadsdelsnämnds sammanträde den 30 mars 2017. 

Stadsdelsnämnden beslutade att bifalla skrivelsen och gav 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att ta de initiativ som beskrivs i 

skrivelsen i syfte att rädda kvarnen från rivning. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning hade den 27 april 2017 ett möte 

med fastighetskontoret. På mötet framkom det att fastighetskontoret 

inte har för avsikt att riva kvarnen på Torgils 15 samt att kontoret har 

beställt en kulturhistorisk inventering av kvarnen för att avgöra hur 

processen ska fortskrida. Mötesdeltagarna bestämde att de ska ha en 

kontinuerlig kontakt, särskilt efter att den kulturhistoriska 

inventeringen har färdigställts. 

 

I fastighetskontorets tjänsteutlåtande till fastighetsnämnden, daterat 

den 31 maj 2017, meddelades att kontoret inte har för avsikt att riva 

kvarnen utan arbetar efter att kvarnen ska bevaras, dock ej i 

kommunal ägo. 

 

Den 10 juli 2017 meddelade fastighetskontoret till Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning att fastighetsnämnden har beslutat att andra 

försäljningsärenden ska prioriteras framför Torgils 15. Försäljning av 

Torgils 15 kommer därför att skjutas upp tillsvidare. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juni 2017. 

Dnr 1.6-356/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Månadsrapport till nämnden i augusti 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna denna 

månadsrapport. 

 

Ärendet 
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 

resultatöverföringar.  

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 augusti 2017. 

Dnr 1.2.1-123/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Ansökan gällande projektmedel för SEUKI. Sommar-
fotbollsturnering 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd avslår ansökan om bidrag om 50 000 

kr till föreningen SEUKI. 

 

Ärendet 
Somaliska Europeiska Ungdom Kultur och Idrott (SEUKI) är en ideell 

förening med det övergripande målet att främja svensksomaliernas 

integration i det svenska samhället. Varje sommar arrangerar 

föreningen en internationell fotbollsturnering för vuxna. I år avser de 

utöka evenemanget genom att arrangera friidrotts- och 

kulturaktiviteter för ungdomar där lokala föreningar engageras för att 

leda dessa aktiviteter. Årets evenemang pågår mellan 17-30 juli på 

Spånga IP. SEUKI har inkommit till stadsdelsförvaltningen med en 

ansökan om 50 000 kronor i bidrag för att arrangera en kulturfestival 

för ungdomar.  

 

Förvaltningens föreslår att nämnden avslår föreningen SEUKI:s 

ansökan om 50 000 kronor i bidrag för att arrangera en kulturfestival 

för ungdomar med motiveringen att föreningen beviljats stöd från 

idrottsförvaltningen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2017. 

Dnr 5.2-052/2017 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Rashid Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Bengt Porseby (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+M+L:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed (V) till förmån för eget 

förslag till beslut: 

 

”Förslag till beslut 
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut,  

2.  Att bifalla föreningen SEUKI ansökan om 50 000 kronor i bidrag för 

att arrangera en kulturfestival för ungdomar i samband med deras 

fotbollsturnering. 

 

SEUKI:s fotbollsturnering är en mycket uppskattad folkfest som 

skapar sammanhållning och välbefinnande. För att de ska kunna 

fortsätta även kommande somrar är de viktigt att de kan täcka sina 

utgifter och vi  anser därför att föreningen får sin ansökan beviljad”.  

 
Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl. (S) lade fram ett 

särskilt uttalande. 

 

”Särskilt uttalande 
Vi ser positivt på att det i stadsdelen ordnas stora arrangemang, som 

är till glädje för såväl stadsdelens invånare som att de lockar besökare 

utifrån. SEUKIs fotbollsturnering är ett sådant.  

Det är därför glädjande att föreningen detta år fått höjt bidrag från 

idrottsnämnden, över 80 000 kronor, varav 40 000 som öronmärkts till 

barn- och ungdomsverksamhet under de veckor turneringen pågår. 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd delar varje år ut föreningsbidrag för 

att stödja föreningars arbete med barn och unga, kultur och 

jämställdhet. Bidragen söks en gång om året, och sökande föreningar 

ska uppfylla ett antal kriterier. För att alla föreningar ska ha likvärdiga 

möjligheter till stöd är det viktigt att riktlinjerna gäller lika för alla, 

exempelvis genom att ansökningar ska vara inkomna i tid inför 

aktuellt verksamhetsår”.  
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§ 14  

Ansökan om bidrag för Järva kultur och idrottsförening 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd avslår ansökan om bidrag från 

föreningen Järva kultur- och idrottsförening. 

 

Ärendet 
Drive in-fotboll är en öppen verksamhet som under ordnade former 

erbjuder ungdomar att spela fotboll. Fram till år 2015 finansierades 

verksamheten genom Järvalyftet. Idrottsnämnden har därefter bidragit 

finansiellt under år 2016 och 2017. I Spånga-Tensta stadsdelsområde har 

det inneburit att Djurgårdsandan bedrivit drive in-fotboll i Spånga 

fotbollshall och i Tenstahallen. Djurgårdens IF Fotboll har under år 2016 

gjort en analys av verksamheten i Järva. Det har resulterat i att 

Djurgårdsandan inte har för avsikt att finansiera drive in-fotbollen i 

Tenstahallen utan ser att Järva kultur- och idrottsförening successivt tar 

över ansvaret. Idrottsnämnden har i sitt beslut om bidrag till 

Djurgårdsandan inte ifrågasatt denna förändring. Det innebär att drive in-

fotbollen i Tenstahallen står utan finansiering. 

 

Järva kultur- och idrottsföreningens ansökan är generellt formulerad hur 

bidraget ska användas, men i det stora hela rör det sig om 

föreningsmedlemmars lönekostnader. Eftersom det är en året runt-

verksamhet riktad mot ungdomar, så bedömer förvaltningen att det kan 

finnas möjlighet för föreningen Järva kultur- och idrottsförening att söka 

föreningsbidrag för år 2018. Förvaltningen föreslår därför att nämnden 

avslår ansökan om bidrag till Järva kultur- och idrottsförening. 

 

Konsekvenserna är att drive in-fotbollen i Tenstahallen gör ett uppehåll 

under hösten år 2017.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 juli 2017. 

Dnr 5.4-591/2017 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande. 
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”Särskilt uttalande 
Vi ser positivt på det faktum att många ungdomar engagerar sig i 

idrottsverksamhet på spontannivå.  Den kan vara ett trevligt och 

lättsamt sätt att komma in i mer organiserad idrottsverksamhet, men är 

också allmänt positiv för de deltagandes hälsa.  

Idrottsverksamhet i är dock idag inte en del av stadsdelsnämndens 

ansvarsområde. Så länge den inte är det ser vi att stöd till verksamhet 

av detta slag bör gå via idrottsnämnden. 

Vi skulle dock se oerhört positivt på om 

idrottsnämnd/idrottsförvaltning skulle underlätta för föreningar som 

driver spontanidrott, exempelvis genom tillgång till lokaler”.  
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§ 15   

Uppföljning av nationaldagsfirandet 2017 

Beslut 
Att stadsdelsnämnden beslutar att lägga rapporten om 

nationaldagsfirandet 2017 till handlingarna. 

Att stadsdelsnämnden avslår förslaget om att utse styrgrupp för 

nationaldagsfirandet 2018.  

Ärendet 
År 2016 arrangerade förvaltningen för första gången 

nationaldagsfirande i Spånga-Tensta stadsdelsområde. Arrangemanget 

genomfördes i samarbete med Glad stad. Uppskattningsvis deltog 700 

personer i firandet som genomfördes på Eggeby gård. 

 

Glad stad fick även i år uppdraget att genomföra nationaldagsfirandet. 

Arrangemanget genomfördes av Switcha Scenen, ett 

utbildningsprojekt som drivs av Glad stad. Deras målsättning var att 

arrangemanget skulle utgå från det lokala engagemanget och därför 

var fokus på barn, ungdomar och familjer som lever och verkar i 

närområdet. 

 

Glad stad uppskattar att deltagarantalet var drygt 2000 personer. 

 

Förvaltningen har fått i uppdrag av nämnden att återrapportera 

genomförandet av nationaldagsfirandet. I rapporten beskrivs bland 

annat vilka som genomförde arrangemanget, antal besökare och 

genomförda aktiviteter. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 augusti 2017. 

Dnr 1.2.5-575/2017   

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslår dels att nämnden avslår förvaltningens förslag 

om att utse styrgrupp för nationaldagsfirande, och dels att 

stadsdelsnämnden beslutar att lägga rapporten till handlingarna.  

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) föreslår att 

stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut avseende 

punkt ett, och dels att stadsdelsnämnden lägger rapporten till 

handlingarna.  
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Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde proposition på  förslaget att 

avslå förvaltningens förslag om att utse styrgrupp för 

nationaldagsfirande varvid hon finner att nämnden beslutar att avslå 

förvaltningens förslag.  

 

Därefter ställde ordföranden Sus Andersson (MP) proposition på 

förslaget att lägga rapporten till handlingarna varvid hon finner att 

nämnden beslutat i enlighet med förslaget. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande: 

 

Vi vill att det lokala nationaldagsfirandet i Spånga-Tensta ska vara en 

folkfest för alla invånare i stadsdelen, oavsett ålder och bakgrund, där 

vi tillsammans kan fira det gemensamma land vi bor i och det 

demokratiska system som är nationaldagens förtecken.  

Vi ser positivt på att firandet vuxit under de två år vi nu haft det, och 

hoppas att det inför nästa år ska locka ännu fler besökare från hela 

stadsdelsområdet.  Nationaldagen ska dock inte vara ett politiskt 

evenemang. Vi anser därför inte att det behövs någon politisk 

styrgrupp för detta arrangemang. 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande: 

 

Politiska styrgrupper kan inte vara svaret på problem som kan uppstå 

då stadsdelen på nämndens uppdrag deltar i eller arrangerar olika 

former av arrangemang. Stadsdelsnämnden fattar beslut om vilka 

arrangemang som stadsdelen ska delta i eller arrangera (med eller utan 

extern hjälp eller entreprenörer) och ska i sina beslut vara tydliga med 

vad man vill uppnå, vilken inriktning man vill ha och hur uppdraget 

ska lösas.  

 

Därefter är det förvaltningens uppgift att formulera nämndens beslut 

till den entreprenör eller tjänsteman som har ansvaret för 

genomförandet av arrangemanget på ett sådant sätt att verksamheten 

utförs i enlighet med nämndens intentioner och vilja.  

En politisk styrgrupp blir ineffektiv, dyr och tidskrävande för alla 

parter och bör därför inte tillsättas.  
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§ 16  

Anmälan av förvaltningsrättens beslut om avskrivning av 
mål gällande överklagande av föreningsbidrag 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga förvaltningsrättens 

beslut till handlingarna. 

 

Ärendet 
På stadsdelsnämndens sammanträde den 2 februari 2017, 7 §, 

beslutades om fördelning av årets föreningsbidrag (Dnr 5.4-

531/2017). Beslutet överklagades för laglighetsprövning enligt 

kommunallagen. Klagande menade att nämnden med beslutet brutit 

mot likställighetsprincipen i 2 kap. 2 § kommunallagen. Nämnden 

yttrade sig till förvaltningsrätten på nämndsammanträdet den 30 mars 

2017, 18 §.  Den 30 mars 2017 underrättar förvaltningsrätten 

Stockholm stad att en återkallelse av överklagan inkommit från 

klagande. Underrättelsen inkommer till förvaltningen den 3 april.  

Beslut att avskriva målet fattas av förvaltningsrätten den 12 april 2017  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 augusti 2017. 

Dnr 1.4-176/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Anmälan av - Socialnämndens rapport om socialtjänstens 
kontakter med vuxna med missbruksproblem under 
oktober 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga socialnämndens 

rapport till handlingarna. 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen genomför vartannat år en kartläggning av vuxna 

personer, 20 år eller äldre, med missbruksproblematik som är aktuella 

inom stadens socialtjänst. Kartläggningen har genomförts i oktober 

2016 av handläggare inom stadsdelsförvaltningarna och 

socialförvaltningens enhet för hemlösa. Kartläggningen avser 

personer aktuella för ansökan, utredning eller biståndsbedömd insats 

inom socialtjänsten under oktober 2016.  

 

I kartläggningen 2016 inrapporterades 1979 personer, varav 162 

personer (8,2 procent) inom Spånga- Tensta stadsdelsområde. 

Andelen personer med missbruksproblematik fortsätter att minska. 

Dominerande preparat var alkohol följt av cannabis och amfetamin. 

Över hälften var hemlösa och främsta försörjning uppges vara 

försörjningsstöd. Socialförvaltningen redogör för sina synpunkter och 

förslag i tjänsteutlåtandet. Behov av samverkan samt utveckling av 

rutiner för barnperspektiv uppmärksammas. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 juni 2017. 

Dnr 1.6-507/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Anmälan av - Lägesrapport av hållbarhetskommissionens 
arbete 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga socialnämndens 

rapport till handlingarna. 

 

Ärendet 
Kommission för ett socialt hållbart Stockholm har presenterat fyra 

delrapporter omfattande hållbar skolutveckling, ungas etablering på 

arbetsmarknaden, medborgarnas inflytande i stadens beslutsprocesser 

och det offentliga rummets betydelse. Delrapporterna analyserar 

skillnader i livsvillkor samt föreslår åtgärder för hur Stockholms stad 

kan arbeta för att minska skillnaderna och främja en socialt hållbar 

riktning.  

 

Lägesrapporterna remitterades till samtliga facknämnder, 

stadsdelsnämnder, Stockholms Stadshus AB:s samtliga bolag och 

kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor. I ärendet finns ett 

sammandrag av respektive rapport och kommissionens åtgärdsförslag 

samt en redogörelse för nämndernas och bolagens svar på remissen.  

 

Den 7 juni 2017 fattade kommunfullmäktige beslut att 

lägesrapporterna från hållbarhetskommissionens godkänns och att 

dessa ska beaktas i upprättande av förslag till budget 2018.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 juni 2017. 

Dnr 1.6-574/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Anmälan av - Äldrenämndens sammanställning av 
kvalitetsobservationer för år 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga äldrenämndens 

sammanställning av kvalitetsobservationer för år 2016 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Kvalitetsobservationer har använts i Stockholm stad som 

uppföljningsmetod inom äldreomsorgen sedan 2015. Metoden följer 

upp den faktiska kvaliteten, det vill säga det som sker i mötet mellan 

de äldre och personalen samt hur personalen följer och tillämpar 

rutiner och arbetssätt. Kvalitetsobservationerna utgår från den 

individuella vården och omsorgen.  

 

Äldreförvaltningens sammanställning visar att utvecklingsarbete 

pågår inom nästan samtliga verksamheter. Verksamheterna arbetar 

bland annat aktivt med värdegrundsarbete, men 

omvårdnadspersonalen behöver handledning i hur de kan tillämpa 

värdegrunden i det praktiska arbetet. Den sociala stimulansen under 

måltiden kan utvecklas, även om måltiderna inom flera verksamheter 

upplevs som en trevlig stund på dagen.  

 

Utvecklingsbehov inom hemtjänsten finns gällande planering, lokaler, 

informationsöverföring och stabiliteten i personalgrupper. 

Handledning och reflektionsmöten behövs för personalen. Vidare 

bedöms handledning och ökad kunskap hos omvårdnadspersonalen 

behövas i bemötande av personer med demenssjukdom.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 juni 2017. 

Dnr 1.6-480/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Anmälan av - Uppföljning av kvalitetsgranskning av 
Platsgaranti och kvaliteten i förskolans pedagogiska 
uppdrag vid förskolan Gribbyvägen, Stockholms kommun 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga uppföljning av 

kvalitetsgranskning av platsgaranti och kvaliteten i förskolans 

pedagogiska uppdrag vid förskolan Gribbyvägen, Stockholms 

kommun till handlingarna. 

 

Ärendet 
Skolinspektionen genomförde under våren 2016 en granskning av 

kvaliteten i förskolans pedagogiska uppdrag vid förskolan 

Gribbyvägen, Stockholms kommun. Flera utvecklingsområden 

identifierades. Arbetet med att stärka barnens lust att lära och erövra 

nya erfarenheter, kunskaper och färdigheter behövde utvecklas. 

Barnens lek och förskolemiljön ska i större utsträckning tas tillvara för 

att stimulera barnens utveckling och lärande.  

 

En handlingsplan med åtgärder har arbetats fram. Skolinspektionen 

har i april 2017 gjort bedömningen att de åtgärder som vidtagits är 

tillräckliga för att säkerställa kvaliteten i förskolan och 

kvalitetsgranskningen har avslutats. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 juni 2017. 

Dnr 1.4-209/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Anmälan av - Socialnämndens socialtjänstrapport 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga socialnämndens 

rapport till handlingarna. 

 

Ärendet 
Rapporten är en beskrivning av hur socialtjänsten i Stockholms stad 

har utvecklats över tid och i viss mån analys av utvecklingen.  

 

Rapporten syftar till att fungera som ett verktyg i arbetet för 

likställighet inom stadens socialtjänst. Statistikuppgifter och annan 

relevant information har samlats in och sammanställts för att belysa 

följande verksamhetsområden: ekonomiskt bistånd, barn och ungdom, 

funktionsnedsättning, socialpsykiatri, missbruk, hemlöshet och våld i 

nära relationer. I årets rapport finns även statistik avseende nyanlända 

och brukarundersökningar i de fall det finns. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 juni 2017. 

Dnr 1.6-632/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
24 augusti 2017 

Blad 38 

 

  

§ 22   

Anmälan av - Socialnämndens årsrapport för personligt 
ombud 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga socialnämndens 

årsrapport till handlingarna. 

 

Ärendet 
Personligt ombud riktar sig till personer med långvariga och 

omfattande psykiska funktionsnedsättningar som har behov av 

särskilt stöd för att kunna ta tillvara sina rättigheter i samhället.  

 

I syfte att tillvarata personligt ombuds kunskaper om systemfel och 

samverkansproblem har en stadsövergripande årsrapport 

sammanställts om verksamheten. I Stockholm fick 474 personer 

stöd av personligt ombud under 2016. Ombuden identifierar och 

rapporterar brister på handläggarnivå, lokal och central nivå. 

Socialförvaltningen lyfter att ett önskemål från cheferna för de olika 

områdeskontoren är skapa en central ledningsgrupp för personligt 

ombud för hela Stockholm. Socialförvaltningen delar den synpunkten 

och har tillsammans med cheferna för personligt ombud fört en dialog 

om det med FINSAMs beredningsgrupp. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2017. 

Dnr 1.6-633/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Anmälan av - Justering av riktlinjer för ärendeansvar 
mellan stadsdelsnämnderna inom individ- och 
familjeomsorgen, omsogen om äldre personer och 
personer med funktionsnedsättning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har tagit del av socialförvaltningens 

och äldreförvaltningens justerade riktlinjer och beslutar att lägga 

ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 
Stockholms stad har särskilda riktlinjer för ärendeansvar (dnr 325- 

1895/2012) som reglerar principerna för fördelning av 

individärenden enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade (LSS), dels mellan 

stadsdelsnämnderna dels socialnämndens enhet för hemlösa. 

Riktlinjerna omfattar ärenden inom individ- och familjeomsorgen, 

omsorgen om äldre personer och personer med 

funktionsnedsättning. Kommunfullmäktige beslutade 2017-02-13 att 

uppdra åt äldrenämnden och socialnämnden att justera riktlinjerna 

rörande hemlösa personer över 65 år.  

 

Justeringarna syftar till att förtydliga ansvarsgränserna för 

målgruppen mellan äldreomsorg och individ- och familjeomsorg och 

gäller avsnitt 3.2.5 Personer över 65 år (sid. 26) i riktlinjerna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 juli 2017. 

Dnr 1.6-634/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Anmälan av - Socialnämndens slutrapport maj 2016, Barn 
och unga som har sex mot ersättning - sexuell 
exploatering och utsatthet, 2014-2016  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga socialnämndens 

rapport till handlingarna. 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen har drivit satsningen Barn och unga som har 

sex mot ersättning - sexuell exploatering och utsatthet utifrån ett 

uppdrag i budget 2014. Syftet har varit att höja kunskapsnivån inom 

stadens socialtjänst och därmed öka förutsättningarna för att upptäcka, 

bemöta och hjälpa barn och unga som har sex mot ersättning eller är 

sexuellt utsatta eller exploaterade.  

 

Ett utbildningspaket har utvecklats och utbildningsdagar har ordnats. 

Vidare har forskning bedrivits och högskolekurser genomförts. 

Förutsättningarna för att fler barn och unga i olika former av sexuell 

utsatthet ska bli upptäckta, få ett gott bemötande, bli stöttade på ett 

hjälpsamt sätt och vägledda till fortsatt behandling har stärkts. 

Medarbetare i staden och samarbetspartners som tagit del av 

satsningen har fått ökade kunskaper om sexuella risksituationer för 

barn och unga.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 juli 2017. 

Dnr 1.6-635/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Anmälan av - Funktionshinderinspektörernas rapport 
barns delaktighet och rätt att komma till tals i 
handläggning av LSS-insatser 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

Funktionshinderinspektörernas rapport till handlingarna. 

 

Ärendet 
Aktuell granskning avser barns delaktighet och rätt att komma till 

tals i handläggning av LSS-insatser i stadsdelsförvaltningarna 

Hässelby-Vällingby, Norrmalm och Farsta. Granskningen omfattar 

293 personakter, 88 flickor och 205 pojkar, i åldrarna 0 till 17 år 

med sammanlagt 400 insatser.  

 

Granskningen visar att DUR utredningsmaterial används i nära 

samtliga granskade ärenden och att användandet är väl implementerat. 

Handläggare har träffat barnet vid utredning av ansökan om insats i 

mellan 60 och 67 procent av ärendena. Rapporten visar att det finns 

vinster för barnet med strukturerade interna samarbeten där 

möjligheter ges att ta del av varandras kompetenser för att ha ett 

familjeperspektiv och en helhetssyn i varje ärende. 

 

Granskningen visar att löpande, relevant och tillräcklig journalföring 

behöver säkerställas i handläggningen. Vidare visar granskningen att 

förekomsten av genomförandeplaner är låg. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juli 2017. 

Dnr 1.6-636/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 26   

Anmälan av - Socialnämndens Uppföljning av stadens lex 
Sarah rapportering år 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga socialnämndens och 

äldrenämndens uppföljning till handlingarna. 

 

Ärendet 
Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät till 

samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade missförhållanden 

enligt bestämmelserna om lex Sarah under 2016. Totalt rapporterades 

332 missförhållanden under 2016.  

 

Av rapporterna avsåg 241 missförhållanden i nämndernas egen 

verksamhet och 91 missförhållanden i enskild verksamhet. Jämfört 

med 2015 har det totala antalet rapporter om missförhållanden ökat 

inom verksamhet i stadens egen regi, medan antalet rapporter 

minskat inom enskilt bedriven verksamhet. 
 
Arbetet med Lex Sarah är en del i det systematiska kvalitetsarbetet 

och syftet är att komma till rätta med brister i den egna verksamheten 

och förhindra att liknande missförhållanden uppkommer igen. Det är 

därför viktigt att rapportering sker för att bakomliggande orsaker till 

missförhållandet på systemnivå ska kunna identifieras. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 juli 2017. 

Dnr 1.6-637/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Anmälan av - Medarbetarenkät 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga medarbetarenkäten 

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har under januari till februari 

genomfört 2017 års medarbetarundersökning i enlighet med 

Stockholms stads riktlinjer. Företaget Markör både administrerar 

undersökningen och levererar samtliga rapporter. Undersökningens 

resultat för år 2017 ligger på samma nivå som senaste gjord 

undersökning från år 2015. Detta innebär att resultatet för aktivt 

medskapandeindex (AMI) hamnar på 82, motivation 83, ledarskap 80 

och styrning 84. Detta bör enligt förvaltningen ses som stabila och 

goda resultat. Index för Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning är högre i 

jämförelse med Stockholms stad som helhet.  

 

Förvaltningen anser vidare att även om resultaten är goda och stabila 

så finns det utvecklingsområden. Resultatet visar att den åldersgrupp 

som tenderar att få lägst siffror är åldersgruppen mellan 25 och 34 år. 

Resultatet visar även att kvinnor generellt svarar mer positivt än män. 

Bryter man ner siffrorna på avdelningsnivå ser förvaltningen att två av 

våra områden hamnar på index under 65 vilket gäller Infrastruktur, 

stadsmiljö och skydd där AMI ligger på 57, ledarskap på 55 samt 

styrning på 47 samt för Fritid och kultur/Allmän fritidsverksamhet där 

AMI hamnade på 64 och  ledarskap på 49. Utvecklingsarbeten har 

påbörjats av respektive chef. Övriga frågor kopplade till 

medarbetarsamtalet, lönesamtalet och hur förvaltningen arbetar med 

resultatet från medarbetarenkäten behöver också uppmärksammas 

eftersom årets resultat visar på en lägre skattning än 2015 års mätning.   

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2017. 

Dnr 1.6-562/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 28   

Anmälan av Stockholms stads förskoleundersökning 2017 

Beslut 
Spånga –Tensta stadsdelsförvaltning beslutar att lägga 

brukarundersökningen för förskola 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Markör har på uppdrag av Stockholms stad genomfört en 

brukarundersökning i förskolan 2017. Undersökningen är en 

totalundersökning och riktas till samtliga vårdnadshavare med barn i 

förskola i Stockholm stad. Undersökningen består av 29 frågor 

fördelat inom följande fem områden; utveckling och lärande, normer 

och värden samt barns inflytande, samverkan med hemmet, kost, 

rörelse och hälsa och ett sammanfattande omdöme – nöjdhet, 

trygghet, rekommendation.  

Svarsfrekvensen för Spånga-Tensta stadsdelsområde ligger liksom 

förra året på 73 procent. För hela staden är svarsfrekvensen 65 

procent. För de kommunala förskolorna i Spånga-Tensta är 

svarsfrekvensen 79 procent vilket är en ökning med en procentenhet 

från föregående år.  

För flera områden har resultatet utvecklats positivt. Inom området 

utveckling och lärande har resultatet ökat med fem procentenheter 

sedan 2015 års undersökning. Brukarundersökningen  mäter årligen 

andel nöjda föräldrar och resultatet för Spånga-Tensta har sedan 2015 

ökat från 83 till  89 procent. En djupare analys av 

förskoleundersökningen görs inför nämndens sammanträde i 

september. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 maj 2017. 

Dnr 1.6-494/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29   

Svar på medborgarförslag om nattvandring och skyltning 
för att hindra mopedåkning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lämna över detta 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  

 

Ärendet 
Ett medborgarförslag på åtgärder för att förhindra mopedåkning har 

inkommit. Följande förslag har lämnats: 

 skyltning mot mopedåkning för att stoppa motorcyklar att köra 

på torg och i bostadsområden. 

 nattvandring ska ske mellan klockan 19.00-22.00. 

 polisen ska patrullera mer i området. 

 

I det inkomna förslaget finns åtgärder som Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd inte har rådighet över. Det gäller skyltning mot 

mopedåkning och polisens närvaro i området.  

 

Nattvandring sker idag generellt på fredagar mellan 19.00-22.00. 

Stadsdelsförvaltningen har ett pågående ärende (dnr 1.1-171/2017) 

från nämnden att undersöka möjligheterna till utökad nattvandringen. 

Förslagsställarens önskemål om utökad nattvandring hanteras inom 

ramen för detta ärende. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 juli 2017. 

Dnr 1.2.4-400/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 30   

Anmälan av medborgarförslag om undervisning i städning 
på förskola 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om undervisning i städning på 

förskola 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om undervisning i städning på förskola. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juni 2017. 

Dnr 1.2.4-585/2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 31   

Anmälan av medborgarförslag om skatepark i Solhem 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om skatepark i Solhem. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om skatepark i Solhem. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 juni 2017. 

Dnr 1.2.4-638/2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 32   

Anmälan av medborgarförslag om multikulturell dag i 
Järva 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om multikulturell dag i Järva 

 

Ärendet 
Inkommet Medborgarförslag om multikulturell dag i Järva. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 juni 2017. 

Dnr 1.2.4-663/2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 33   

Anmälan av medborgarförslag om seminarier med unga 
och poliser 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om seminarier med unga och 

poliser 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om seminarier med unga och poliser. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juni 2017. 

Dnr 1.2.4-593/2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 34   

Anmälan av medborgarförslag om beachhandboll på 
parkmark 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om beachhandboll på 

parkmark 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om beachhandboll på parkmark. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juni 2017. 

Dnr 1.2.4-599/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 35   

Anmälan av medborgarförslag om samverkan mot rasism 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om samverkan mot rasism 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om samverkan mot rasism. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juni 2017. 

Dnr 1.2.4-818/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 36   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga delegationsbesluten 

till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 augusti 2017. 

Dnr 1.1-125/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 37   

Protokoll från pensionärs-/funktionshinderrådet i Spånga-
Tensta 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 

10 maj 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärs-/funktionshinderrådets sammanträde  

Dnr 1.1-6/2017, dnr 1.1-8/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 38  

Protokoll från brottsförebyggande rådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 9 

mars 2017 och den 22 maj 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från brottsförebyggande rådets sammanträde  

Dnr 1.1-9/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 39   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under juni 
och juli 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 40  

Kurser och konferenser 

Inbjudan Information och workshop om kvalitet i särskilt 

boende för äldre den 12 oktober 2017. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att en från majoriteten 

och en från oppositionen får gå på inbjudan och att arvode 

utgår. 

 

2 oktober 2017 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
24 augusti 2017 

Blad 57 

 

  

§ 41  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

 

1. I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 

41, bilaga 1. 

 

Utöver det anmäldes två skrivelser på sammanträdet. 

 

2. Skrivelse av Ole-Jörgen Persson (M)): Skrivelse om en mer 

levande och tillgänglig stadsdel. 

 

3. Skrivelse av Ole-Jörgen Persson (M)): Skrivelse om förstärk och 

förnya det brottsförebyggande arbetet. 

 

Beslut 
 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

inkomna protokoll med mera, § 41, bilaga 1, till handlingarna. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 

uppdrag att bereda Ole-Jörgen Perssons (M) skrivelser och 

återkomma till nämnden. 


